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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a mentális 
betegséggel küzdő gyermekek megkapják a szükséges segítséget?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A napokban levelet  kaptam, amelyben egy megrázó eset  leírását  adta  a  levélíró,  amelyben egy
családból kiemelés tragikus történetét írja le. Az általa elmondott esetben két mentális betegségben
szenvedő  gyermek  érintett,  akiket  a  gyámhatóság  a  bántalmazó  édesanyjukkal  való
kapcsolattartásra  kényszerített,  amely  miatt  mentális  egészségük  jelentősen  romlott.  Mentális
egészségük és az emiatt kapott gyógyszeres kezelésük miatt osztálytársaik bántalmazták is őket.

Úgy lettek kiemelve a számukra biztonságot nyújtó otthonukból, hogy az ismét traumát okozott
számukra.  Az állami befogadó otthonban, ahová ideiglenes elhelyezésre kerültek nincs mentális
beteg gyermekek kezeléséhez értő szakszemélyzet, így a szükséges segítséget nem tudják megkapni
még akkor sem, ha mentális betegségük miatt rohamaik jelentkeznek.

Az  ügy  rávilágít  azokra  a  hiányosságokra,  amelyek  Magyarországon  a  mentális  betegségek
kezelésével, különösen a gyermekek mentális betegségeinek kezelésével kapcsolatosak. 2020-ban
102  021 gyermek  nem jutott  hozzá  helyben  háziorvosi  ellátáshoz,  2016 óta  megduplázódott  a
betöltetlen gyermekháziorvosi körzetek száma, van olyan északkelet-magyarországi körzet, ahol 3
000  gyerek  tartozik  egyetlen  pszichológushoz,  a  gyerekek  21,7%-át  érinti  a  szegénység  és  a
társadalmi  kirekesztődés.  Gyermekprostitúciós  jelentések  sora  mutat  rá  arra  évről  évre,  hogy
mentális  betegségekben  és  intézetben  élő  gyermekek  sokkal  nagyobb  eséllyel  válnak
gyermekprostitúció áldozatává.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1.  Mit  kívánnak  tenni  annak  érdekében,  hogy  a  családból  kiemelt  gyermekek  megkapják  a



 
szükséges  segítséget  és  a  családból  való kiemelésnél  figyelembe vegyék a gyermekek mentális
állapotát?

2. Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy a mentális betegséggel küzdő gyermekek megkapják a
szükséges segítséget már a szakellátásba jutás pillanatától?

3. Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy a mentális betegséggel küzdő gyermekek ne váljanak
bántalmazás áldozatává?
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